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SIDE 2 AF 10  

 

Dagsorden: 

1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00 

 

2. Bemærkninger til referat fra møde den 11. december 2023 (bilag) ca. kl. 

13.05 

3. Fortsat drøftelse af planlægning af udbud af valgfrie/begrænset 

valgfriskurser på Animal Science i relation til lukning af uddannelsen i 

(bilag) ca. kl. 13.10 

4. Plan for studienævnets arbejde (bilag) ca. kl. 13.30 

 

5. Drøftelse af kvotefordeling og kapacitet på Veterinærmedicin (bilag) ca. 

kl.  13.50 

A. Ønsker studienævnet at ændre kvotefordelingen 50% 

kvote 2 optag ? (bilag) 

B. Kapaciteten på bacheloruddannelsen i Veterinærmedicin 

ændres fra 180 til 175, når Aarhus Universitet har 

implementeret det fulde optag på deres bachelor i 

veterinærmedicin. Det forlyder at det først er i 2026, at 

Aarhus Universitet får fuldt optag. (bilag) 

6. Nedsættelse af optagelsesudvalg på bacheloruddannelsen i 

veterinærmedicin (bilag) ca. 14.00 

 

7. Fortroligt punkt ca. kl.14:15  

V /Carsten Sestoft  

A. Behandling af dispensationsansøgninger (FORTROLIGT 

Bilag) 

Bemærk at det alene er de sager der ikke kan afgøres i 

dispensationsudvalget der behandles på studienævnsmødet. 

B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

har truffet 

 

8. Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. ca. kl. 14.20 

Studieleder Animal Science:  

- Evt nyt om en Animal Science studerende til studienævnet. 

Studieleder Veterinærmedicin: 

Aarhus Universitet nyt: 

 



 

 

SIDE 3 AF 10 9. Punkter til næste møde ca. kl. 14.30 

 

10. Meddelelser ca. kl. 14.40 

A. Årsberetning – Censorformandskabet for Veterinær- og 

Husdyrvidenskab (bilag)   

Pause 14:50 – 15:00 

11. Studienævnsdrøftelse vedr. integrering af bæredygtighed i SUNDs 

uddannelser ca. kl. 15.00 

Gæster: Jørgen Kurtzhals, Tina Lewis, Tina Møller, Camilla Kirketerp 

Nielsen og Jonas Bukhave Spenner 

 

A. Indledning om formål og baggrund ved Jørgen Kurtzhals 

 

B. Klima- og bæredygtighedsuddannelse for veterinærer, 

Inspirationsoplæg v. Camilla Kirketerp Nielsen 

 

C. Veterinært færdighedslaboratorie (Skills Lab) for 

familiedyr, inspirationsoplæg v. Tina Møller Sørensen 

 

D. Gruppedrøftelser 

 

E. Opsamling: Grupperne præsenterer deres forslag og tanker 

 

F. Afrunding: Studienævnene bedes udarbejde en handleplan 

for integration af bæredygtighed i uddannelse 

 

 

Referat: 

1) Dagsorden for mødet 

 Nyt punkt: 12. Optagelsesudvalg for Animal Science. 

 

2) Bemærkninger til referat fra møde den 11. december 2023 

 Studienævnet havde følgende bemærkninger til referatet: 

  

 Ad. 8. De studerendes trivsel: 

 Charlotte Bjørnvad havde bemærkninger så teksten vedr. artikel i 

DVT blev mere præcis.  

Artikel i DVT: (den endelige tekst - nedenfor) 

DVT skriver på en artikel omkring trivsel på veterinærstudiet hvor 

studieleder og studienævnsnæstformand er blevet interviewet.  



 

 

SIDE 4 AF 10 Udgangspunktet er beskrivelsen af oplevelser med bl.a. studiestart, 

holddannelse og fagtrængsel som en studerende har oplevet 

problematiske. Det er rigtig vigtigt at vi får denne feedback så vi 

kan tage det med i den videre udvikling af bl.a. studiestarten, men 

måske også vigtigt at understrege at negative oplevelser ikke 

nødvendigvis er repræsentative for alle studerende. Studienævnet 

arbejder kontinuerligt på at mindske presset for de studerende, så 

man er opmærksom på at fagtrængsel ol. kan presse de studerende.  

Rikke Houmann Larsen nævnte at der er mange studerende der 

hjælper hinanden hvis der er medstuderende, der har brug for noter 

ol. til at forberede sig til eksamen. 

 

  

3) Fortsat drøftelse af planlægning af udbud af valgfrie/begrænset 

valgfriskurser på Animal Science i relation til lukning af 

uddannelsen 

Anni Øyan Pedersen havde sendt besked ud til alle 

kursusansvarlige for at få deres accept af udbud af kurserne. Der er 

få der har svaret, men dem der har er positive overfor den plan der 

er lagt. Dvs. punktet skal behandles på februar eller marts mødet. 

Dem der ikke har svaret rykkes, da det er vigtigt at alle er 

indforstået med planen. 

 

Når studienævnet endeligt har godkendt planen, skal den 

præsenteres for institutledelserne. 

 

Når den endelige plan er godkendt, skal de studerende have besked 

om at det er planen for det fremtidige udbud af kurser. Hvis der er 

studerende der bliver forhindret i at deltage i obligatorisk 

undervisning, skal der udbydes et alternativt forløb. Det sidste 

eksamensforsøg er ikke planlagt endnu. Det vil være en god ide at 

følge veterinærerne og sikre at det tredje forsøg kommer hurtigt 

efter det andet forsøg så den studerende skal vente så kort tid som 

muligt med at tage tredje og sidste forsøg. 

 

 

Studielederen orienterede om at Quantitative Genetics and 

Breeding pt. kun har 5 studerende tilmeldt. Studienævnet ønsker at 

kurset skal afvikles alternativt, da det er et vigtigt og centralt 

kursus. I 2023 blev kurset afviklet normalt med 8 studerende.  

 

 

 



 

 

SIDE 5 AF 10  

 

 

4) Plan for studienævnets arbejde 

 Studienævnet drøftede listen over opgaver og om der skulle være 

nogle tilføjelser. 

 

 Den nuværende liste over emner skal slettes i dagsordenen – dog 

undtaget besøg af prorektor for uddannelse. 

 

 Charlotte Bjørnvad orienterede om at man i foråret skal drøfte antal 

tutorer på rusturene på veterinærmedicin. 

 

 

5) Drøftelse af kvotefordeling og kapacitet på Veterinærmedicin  

Ad. A. Ønsker studienævnet at ændre kvotefordelingen 50% kvote 

2 optag ? 

Studienævnet ønsker at fastholde kvotefordelingen. 

 

Ad. B. Kapaciteten på bacheloruddannelsen i Veterinærmedicin 

ændres fra 180 til 175, når Aarhus Universitet har implementeret 

det fulde optag på deres bachelor i veterinærmedicin. Det forlyder 

at det først er i 2026, at Aarhus Universitet får fuldt optag. 

 Kapaciteten fastholdes på de 180 i 2024. 

 

6) Nedsættelse af optagelsesudvalg på bacheloruddannelsen i 

veterinærmedicin 

 Studienævnet besluttede følgende optagelsesudvalg: 

Charlotte Bjørnvad Studieleder  

Victor Thomsen studerende/næstforperson 

Caroline Pedersen studerende 

Julie Fjeldborg og Søren Saxmose Nielsen  

(professorer / lektorer)  

  

 Louise Berntsen melder ind til optagelsen, hvem der er medlemmer 

af udvalget. 

 

 Udvalget indstiller til studienævnet hvis der er forhold de skal tage 

stilling til. Et af emnerne er interviewguiden.  

 

 

 

 



 

 

SIDE 6 AF 10   

 

 

7) Fortroligt punkt 

 Ad. A.  Behandling af dispensationsansøgninger 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

 Ad. B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

havde truffet 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

 

8) Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. 

 Animal Science: 

Måske er der en studerende der ønsker at være en del af 

studienævnet. Studieleder afventer svar. 

Det sidste optag for udenlandske studerende er i 2026. 

Der er gang i generationsskifte på instituttet. Heldigvis er der ikke 

flere der har sagt op. 

Studieleder Veterinærmedicin: 

Studieleder havde deltaget i en arbejdsgruppe under 

administrationsreformen. Hun refererede om drøftelserne. 

Der har været problemer vedr. fordeling af pladser til 

rotationskurserne på kandidatuddannelsen. For de studerende der 

ikke kan få plads, kan det betyde forsinkelser. Det gælder for de 

studerende der ikke skal tilmeldes hele rotationsforløbet men kun 

nogle kurser. Et af problemerne har været at de studerende har fået 

forskellige beskeder. Måske kan problemerne løses ved at der 

kommer pladser idet der er studerende der ikke består deres MKR-

eksaminer.  

Dem der ”går ordinært” skal have plads.  

Den administrative løsning kan gøres bedre og man skal se på om 

man kan få en bedre løsning. Det er også vigtigt at der sigtes mod 

at holdfordelingen skal være så ens som muligt. 

Studieleder kontakter AUS for at gå i dialog om en bedre løsning. 

 

Aarhus Universitet nyt: 

 Der er ikke noget nyt. 

 

 

 



 

 

SIDE 7 AF 10  

 

 

9)  Punkter til næste møde 

 Forslag til punkter:  

o Konstituering af studienævnet (februar) 

o Kvote 2 interview (marts) 

o Drøftelse af sektioner i patologi og mængden af dyr fra 

stordyr og familiedyr. Problematikken er at der sendes mange 

dyr ind men ikke alle dyr kommer på sektion. Det er et 

opmærksomhedspunkt fra EAEVE at der skal være nok 

sektioner. Studieleder tager drøftelse med institutleder og 

ansvarlig for sektionerne i patologi. Derefter meldes tilbage 

til studienævnet. Det er vigtigt hvilke dyr og antallet af dyr 

de studerende eksponeres for.  

 

  

10)  Meddelelser 

Ad. A. Årsberetning – Censorformandskabet for Veterinær- og 

Husdyrvidenskab.  

Studienævnet havde følgende bemærkninger til beretningen: 

o Det er ærgerligt der er så lav en besvarelsesprocent. 

o Forslaget om at underviserne/eksaminatorerne skal lave en 

obligatorisk rapport virker meget udtrættende.  

o Studienævnet vil gerne have at der i de fremtidige rapporter 

kommer til at fremgå hvor mange censorer der har meldt sig 

til en opgave der har trukket sig efter indstilling fra 

eksaminator. 

o Ikke alle censorer er skolede til at klar til opgaven. En del 

censorer kunne have gavn af en introduktion til hvad deres 

opgave er.  

 

11) Studienævnsdrøftelse vedr. integrering af bæredygtighed i 

SUNDs uddannelser 

Jørgen Kurtzhals, Tina Møller, Camilla Kirketerp Nielsen og Jonas 

Bukhave Spenner deltog i mødet. 

 

Ad. A. Indledning om formål og baggrund ved Jørgen Kurtzhals 

Jørgen Kurtzhals fermhævnede følgende overordnede mål på 

universitetet og fakultetet: 



 

 

SIDE 8 AF 10 KUs bæredygtighedsvision: 

KU udbyder uddannelser på højeste faglige niveau. Alle studerende 

har mulighed for at tilegne sig analytisk indsigt, akademiske 

kompetencer og viden om, hvordan de kan sætte deres faglige viden 

ind på at bidrage til bæredygtig udvikling. KU sikrer rammerne 

for, at de studerende på tværs af discipliner kan anvende deres 

faglighed i praksis.  

SUND’s Strategi:   

SUND vil – i tilknytning til KU-tiltaget Bæredygtighed 2030 – 

understøtte de studerendes mulighed for at opnå viden om og 

beskæftige sig med klima og bæredygtighed inden for deres 

konkrete faglighed, så de kan bringe det med sig i deres fremtidige 

arbejde  

(SUND målplan 2023-26).  

Sikre og understøtte, at igangværende studieordningsrevisioner 

indtænker bæredygtighedsaspektet  

(SUND handleplan 2023).  

SUND’s arbejdsgruppe for klima og bræredygtighed i uddannelse: 

• Jørgen Kurtzhals, prodekan for uddannelse (formand) 

• Katherine Richardson, SSC Chair, professor, Globe  

• Steffen Loft, professor, IFSV 

• Micheal Borregaard, lektor, Globe 

• Camilla Vibeke Sichlau Bruun, lektor, IVH 

• Peter Furu, lektor, IFSV 

• Tine Alkjær, Lektor, Biomedicinsk Institut 

• Helena Hedegaard Udsen, studenterrepræsentant, 

medicinstuderende for klimaet 

• Nick Kastbjerg Nissen, studenterrepræsentant, SUNDrådet, 

pharma 

• Jonas Bukhave Spenner, chefkonsulent, COBL (tovholder) 

  

Ad. B. Klima- og bæredygtighedsuddannelse for veterinærer, 

Inspirationsoplæg v. Camilla Kirketerp Nielsen 



 

 

SIDE 9 AF 10 Spørgsmål og drøftelser undervejs i oplægget. Oplæg sendes til 

studienævnet. 

Endelig rapport vil blive sendt til studienævnet. 

Ad. C. Veterinært færdighedslaboratorie (Skills Lab) for 

familiedyr, inspirationsoplæg v. Tina Møller Sørensen 

Spørgsmål og drøftelser undervejs i oplægget. Oplæg sendes til 

studienævnet. 

Ad. D. Gruppedrøftelse 

Der var drøftelse under præsentationerne. 

 

Derudover havde bæredygtighedsgruppen følgende spørgsmål: 

 

Hvilke aspekter af bæredygtighed og klimaforandringer er 

relevante på min uddannelse? 

Indtænk både bæredygtig praksis og konsekvenser af klima- og 

biodiversitetskrisen 

 

Hvordan virkeliggør I den nødvendige uddannelsesudvikling? 

Hvordan kan arbejdsgruppen understøtte jer?  

 

 

Ad. E. Opsamling: Grupperne præsenterer deres forslag og tanker 

Veterinæruddannelserne: 

Man skal drøfte dyrlægens fremtidige rolle i relation til 

bæredygtighed i et bredere aspekt. 

 

Animal Science: 

Uddannelsen har en central rolle indenfor bæredygtighed. 

 

Det er i mødet med andre fagligheder man skal finde ud af hvad 

man kan og ikke kan. 

Ad. F. Afrunding: Studienævnene bedes udarbejde en handleplan 

for integration af bæredygtighed i uddannelse 

Det var prodekanens holdning at man i studienævnet er godt i gang 

med at implementere bæredygtighed i uddannelserne. 

Han mente også at det er en styrke at vide noget og derved kan man 

blande sig i samfundsdebatten. Opfordringen blev givet videre. 

 

Jonas Bukhave Spenner vil efter mødet sende mail til studieledere 

så de kan uddybe bæredygtighed i uddannelserne. 



 

 

SIDE 10 AF 10  

 

 

12) Optagelsesudvalg Animal Science 

 Anni Øyan Pedersen oplyste at der skal nedsættes et 

optagelsesudvalg da der er optagelsesudvalgsmøde den 27. februar 

2024. 

 På studienævnets møde den 22. februar 2024 er der forhåbentligt en 

Animal Science studerende der kan indgå i udvalget. Det er ikke 

strengt nødvendigt at der er en studerende med i udvalget. 

 

Mødet sluttede ca. 16.10. 

 


	Dagsorden:
	1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00

